
چطور به سهميه المپيك توكيو دست يافتيد؟
در يك سال اخير به مسابقات زيادي اعزام شدم و 40امتياز 
در بازي هاي آسيايي گرفتم. پس از آن هم قرار بود من يكي 
از ملي پوشان اعزامي ايران به مسابقات جهاني باشم ولي 
متأسفانه ويزايم براي سفر به انگليس صادر نشد. مسابقات 
جهاني 120 امتياز داشت و مي توانست كمك زيادي براي 
رسيدن به سهميه باشد. پس از اين قضيه تصميم گرفتم 

تكواندو را براي هميشه كنار بگذارم. 
يعني كارشكني صورت گرفته شما را براي ادامه 

مسير بي انگيزه كرده بود؟
خيلي تأثير بدي روي من گذاش��ت. چهار، پن��ج ماه براي 
موفقيت در جهاني سخت تلاش كرده بودم. با برنامه ريزي 
كه كشور انگليس انجام داده بود ويزاي من را صادر نكردند تا 
تكواندوكار مدنظرشان به مدال طلا برسد و با 120 امتيازي 
كه گرفت به رده دوم، س��وم وزن من صعود كند. بعد از اين 
اتفاق اس��اتيد، كادرفني و خانواده ام خيلي با من صحبت 
كردند تا دوباره روحيه ام را به دس��ت بي��اورم. به گرندپري 
ايتاليا رفتم و مدال طلا گرفتم، در مس��ابقات دانشجويان 
جهان هم قهرمان ش��دم و در گرندپري ژاپ��ن نيز به مدال 
طلا رسيدم. در كل در اين مدت توانستم 120 امتياز كسب 
كنم، يعني امتياز حضور در چهار تورنمنت با امتياز مسابقات 
جهاني برابري مي كرد. درست است به جهاني نرفتم اما خدا 
كمكم كرد و توانستم سه مدال طلاي متوالي را كسب كنم. 
در گرندپري مسكو هم با كسب دو پيروزي و گرفتن 17. 8 

امتياز به سهميه المپيك 2020 دست يافتم. 
چط�ور ش�د در گرندپ�ري مس�كو رون�د 

مدال آوري تان متوقف شد؟
 هر ورزشكاري مي تواند دو، س��ه ماه در اوج بماند و در كل 
سال نمي تواند آمادگي اش را در بالاترين سطح حفظ كند. 
در گرندپري مسكو 16 نفر برتر هر وزن حضور دارند و من 
هم دو بازي خيلي خوب در اين رقابت انجام دادم. به نظرم 
س��طح اين رقابت ها حتي از بازي هاي المپيك نيز بالاتر 
اس��ت. بعد از اينكه حريف بلژيكي ام را بردم، با داي هون 
لي تكواندوكار كره اي بازي كردم. حريف كره اي عنوان دار 
است و دو مدال المپيك و چهار مدال جهاني دارد. او حتي در 
فينال رقيب انگليسي اش را با نتيجه 45 - 12 شكست داد. 
البته در دقايق پاياني نتيجه مساوي شد ولي حريف كره اي 
ضربه سر زد و همانجا بازي تمام شد. متأسفانه نتوانستم به 

نتيجه دلخواهم برسد. 
در ديدار رده بندي مقابل ژائ�و كم آورديد در 

صورتي كه هشت امتياز از او پيش بوديد. 
براي رس��يدن به موفقيت به سيس��تم هاي الكترونيكي 
استاندارد نياز داريم و با سيستم هايي كه در ليگ وجود دارد 
نمي توانيم موفق شويم. در واقع سيستم هايي كه در ايران 
استفاده مي شود به درد تيم ملي و حضور در مسابقات برون 
مرزي نمي خورد و با اس��تانداردهاي جهاني فرق دارد. در 
بازي با ژائو نيز از همين مسئله ضربه خوردم؛ ما در تمرينات 
نقطه زني نكرده بوديم. درست است من از حريف پيش بودم 

ولي از آنجا كه ما با سيستم هاي جديد الكترونيكي تمرين 
نداشتيم از همانجا ضربه خوردم. البته رئيس فدراسيون 
قول هايي براي استفاده از سيستم هاي جديد داده است، 
گويا سيستم ها خريداري شده ولي به دليل مسائل گمركي 
هنوز وارد كشور نشده اند. تعداد سنسورها افزايش پيدا كرده 
و حساسيت مسابقات نيز بالا رفته است. تكواندو روزبه روز در 
حال پيشرفت است و سيستم ها جديدتر شده است. حتي 
لباس هاي جديد نيز براي رقابت ها در نظر گرفته شده است و 
ما براي اولين بار اين لباس ها را در همان مسكو به تن كرديم. 
اميدواريم سيستم هاي جديد هرچه زودتر وارد كشور شوند 
و تمرينات با آنها را شروع كنيم تا ديگر هيچ بهانه اي براي 

نتيجه نگرفتن در بازي هاي المپيك نداشته باشيم. 
لباس هاي طراحي ش�ده جديد ب�ه نظر كمي 

عجيب مي آيند، اينطور نيست؟
بله، طرح جديد مورد تأييد فدراسيون جهاني خيلي عجيب 
است و هر كس من را مي ديد مي گفت اين لباس ها خيلي 
زشت است )با خنده(.  فدراسيون جهاني اهداف اقتصادي 
خود را دنبال و براي حفظ جذابيت بازي ها تغييراتي را ايجاد 
مي كند. قرار است با همين لباس ها در توكيو مبارزه كنيم. 
با گرفتن س�هميه المپي�ك و پس از پش�ت 
سرگذاشتن سختي هاي زياد از نظر روحي در 

چه شرايطي قرار داريد؟ 
گرفتن سهميه س��ختي هاي خاص خودش را دارد و من 
در يك سال گذشته براي رس��يدن به سهميه بازي هاي 

المپيك عذاب كشيدم. نه تنها من بلكه همه ملي پوشان 
از جمله آرمين هادي پور نيز اين شرايط را داشت. خدا را 
ش��اكرم نتيجه زحماتمان را گرفتيم. از طرفي حضور در 
المپيك و موفقيت در اين بازي ها آرزوي هر ورزشكاري 
است. با تمام قوا و انگيزه ام به المپيك خواهم رفت و از حالا 
به مدال المپيك فكر مي كنم و طلاي توكيو را مي خواهم. 
مردم ايران مدت هاست با فش��ارهاي اقتصادي دست و 
پنجه ن��رم مي كنند. اميدوارم با مدال��ي كه مي گيرم دل 

مردم را شاد كنم. 
شكس�ت مقابل حريفان كره اي نگران كننده 
نيست؟ تا قبل از بازي هاي المپيك برنامه اي 
براي برطرف كردن نقاط ضعف و مقابله با رقباي 

كره اي داريد؟
در گرندپري مسكو فقط ما نبوديم كه به كره اي ها باختيم. 
در اين رقابت كره اي ه��ا در اوزان 58، 68 و 80+ مدال طلا 
را به دست آوردند. به هر حال ما نيز در مبارزاتمان ايراداتي 
داشتيم ولي در كل در مبارزه با داي هون لي اين من بودم 
كه دست و پاي حريف را بسته بودم و اجازه ضربه زدن به او را 
نمي دادم ولي روي يك اشتباه زماني كه مي خواستم بچرخم 
و به او ضربه بزنم ورزش��كار كره اي امتياز گرفت. در واقع او 
تجربه اش بسيار بالا بود و همه مي دانند چه مدال هايي گرفته 
است.هون لي باتجربه بود و يك ضربه زد و همان لحظه بازي 
تمام شد. نزديك به 10 سال است كه هيچ ايراني نتوانسته 
است اين كره اي را شكست دهد. در بازي هاي المپيك هم 

هر كاري از دستمان برآيد انجام مي دهيم. 
احتمال دارد دوب�اره در المپيك هم با همين 

حريف كره اي مبارزه كنيد؟
 اين احتمال وجود دارد. كره فقط يكي از حريفان ماست. 

همه چيز به قرعه بازي ها بستگي دارد. 
نگ�ران تك�رار اتفاق�ات و سناريوس�ازي هاي 

مسابقات جهاني در بازي هاي المپيك نيستيد؟
شرايط بازي هاي المپيك كاملاً متفاوت است. در اين مسير 
يكساله فقط به كسب سهميه فكر مي كرديم. حالا كه سهميه 
را گرفته ايم تمام تلاشمان اين است كه بهترين نتيجه رقم 

بخورد. قطعاً روي ايرادات و ضعف ها كار مي شود. 
در گرندپري مس�كو ب�ا مصدومي�ت مبارزه 

كرديد؟
عضله دوقلوي پايم آسيب ديده بود و دكترم احتمال پارگي 
عضله را مي داد. با همان مصدوميت مبارزه كردم و به همين 
دليل آسيب ديدگي ام تشديد شد و به سختي راه مي روم و 
فعلًا نمي توانم تمرين كنم. طول درمانم مشخص نيست. 
تحت درمان هستم و در ش��هر خودم )ميانه( فيزيوتراپي 
انجام مي دهم. خيلي ها شرايط ما را نمي دانند و مي گويند 

بهانه مي آورد. اميدوارم زود خوب شوم. 
پس از كسب س�هميه المپيك به عنوان يك 
المپين توجه لازم به شما شده و پاداش و حقوق 

مصوب پرداخت شده است؟
فعلًا كه خبري نيست. در ش��هر خودمان يكي دو نفر از 

مسئولان ميانه يك بار آمدند و ديگر خبري نيست. كسي 
از وزارت ورزش و كميته ملي المپيك با من تماس نگرفته 
است. قطعاً انتظار هر ورزشكاري كه سهميه گرفته اين 
است كه از طرف مسئولان حمايت شود؛ چراكه تا شروع 
بازي ها هفت ماه ش��ايد هم كمتر باقي مانده و اين زمان 
واقعاً كم اس��ت. باور كنيد براي حماي��ت از المپيكي ها 
همين الان هم دير ش��ده است. ما س��هميه را گرفتيم و 
منتظر حمايت هستيم. نه اينكه چند روز قبل از بازي ها 
ياد ما و حمايت كردن بيفتند. آن زمان ديگر حمايت به 
دردمان نمي خورد. اميدواريم همه اين مسائل درست شود 

و در توكيو بدرخشيم. 
چرا شما از برخي منتقدان دلخور هستيد؟

بع��د از مصاحبه هاي م��ن خيلي ها در فض��اي مجازي  
ناراحت ش��دند. انتقادات بعضي ها از جمله آقاي ساعي 
و مقانلو كاملًا بجا و درست است ولي  بسياري بازي ها را 
نديده انتقاد مي كنند! فق��ط نظر مي دهند. در گرندپري 
بلغارستان با داي هون لي مبارزه كردم منتها منتقد من 
اصلًا بازي را نديده و بدون اطلاعات انتقاد كرده بود. خيلي 
زشت است بدون آگاهي و تماشاي مسابقات از ملي پوشان 
انتقاد ش��ود. اينگونه انتقادها قطعاً تأثيرات منفي دارد. 
آن زمان كه من دو مدال متوال��ي گرندپري گرفتم اين 
منتقدان چرا صحب��ت نمي كردند؟ حالا ك��ه در فينال 
گرندپري ها مدال نگرفتم و به س��هميه رسيده ام انتقاد 

مي كنند. انتقاد كنند ولي انتقاد بايد سازنده باشد. 

 اولين سهميه تكواندوي ايران براي حضور در 
المپيك در رقابت هاي گرندپري مسكو با اولين 
تجربه المپيكي شدن آرمين هادي پور مصادف 

شد. چه حسي از كسب اين تجربه داشتيد؟
 هر ورزشكاري آرزوي حضور در المپيك را دارد. رسيدن 
به اين موفقيت اتفاق كمي نيست. حس متفاوتي است كه 
تا قبل از آن تجربه نكرديد. اما گرندپري مسكو تك مسابقه 
براي كسب سهميه المپيك نبود. ما يك ماراتن چهارساله را 
براي كسب امتيازات لازم پشت سر گذاشتيم. در هر مسابقه 
دنبال كسب بيشترين امتياز بوديم؛ چراكه هر مسابقه از ديد 
فدراسيون جهاني امتيازي خاص دارد كه با جمع امتياز ها 
به يك تا پنج رنكينگ هر وزن سهميه المپيك داده مي شود 
كه امتياز من و ميرهاشم حسيني در رقابت هاي گرندپري 
2019 به حدنصاب رسيد و موفق ش��دم به عنوان اولين 
تكواندوكار ايران سهميه المپيك بگيرم و مرداني هم به اميد 

خدا در گرنداسلم به سهميه دست خواهد يافت. 
 اما به رغم كسب سهميه نتوانستيد به مدالي در 

اين رقابت ها دست يابيد و روي سكو برويد. 
چه كسي است كه دوست نداشته باشد مدال بگيرد؟! براي 
گرندپري ها بهترين هاي رنكين��گ را دعوت مي كنند. در 
رقابت هاي مسكو 16نفر برتر رنكينگ دعوت شده بودند 
از نفر اول تا آخر همه براي گرفتن مدال روي شياپ چانگ 

رفتند و من هم از اين قاعده مستثنا نبودم. با اين وجود اما 
بايد واقع بين بود. من به تازگي از بند مصدوميت رها شده 
بودم و ش��رايط چندان جالبي نداشتم. آدم وقتي ناخنش 
برمي گردد ذهنش را درگير مي كند. حالا فكر كنيد با يك 
مصدوميت سخت و جدي رو به رو شده باشد. بدون شك 
اين مسئله روي عملكردم تأثيرگذار بود. با اين وجود تمام 
تلاشم را كردم تا امتيازات لازم را به دست بياورم و خدا را 
شكر شرمنده مردم نشدم و توانستم به سهميه دست يابم. 
در گام اول كاما مصطفي از سنگال و براگانسا از پرتغال را 
شكست دادم و به نيمه نهايي راه يافتم اما در اين مرحله به 
جون جانگ از كره جنوبي باختم. با اين وجود مي توانستم 
با برتري برابر گئورگي پوپوف روس به مدال برنز دست يابم 
اما به دلايلي كه گفتم، در روسيه از رفتن روي سكو و كسب 

مدال محروم شدم. اميدوارم در المپيك جبران كنم. 
 از سختي هاي تكواندو در مسير كسب سهميه 
بگوييد. از ماراتن چهارساله اي كه سرانجام آن 

كسب دو سهميه در مسكو بود.
س��ختي هاي بس��ياري را به جان خريديم. كسي نيست 
كه ش��رايط كش��ور را نداند. به دليل تحريم ه��ا ما حتي 
نمي توانستيم از هوگوهاي سنس��وردار استفاده كنيم. به 
همين دليل نمي توانستيم قلق گيري يا نقطه زني كنيم. 
بايد مدام به حريف ضربه مي زديم تا نتيجه بدهد و امتياز 

بگيريم. اغراق نيست اگر بگويم تكواندوكاران تيم ملي در 
اين چهار سال زجر كشيدند. از نظر آسيب ديدگي، مبارزات 
فشرده، تمرينات سخت، رژيم غذايي و مشكلات بسياري 
كه بايد با آنها نيز همانند حريفان روي شياپ چانگ براي 
رسيدن به موفقيت مي جنگيديم. با اين وجود اما به رغم 
تمام سختي هايي كه متحمل شديم به لطف خدا توانستيم 
دو سهميه كس��ب كنيم و حداقل يك سهميه ديگر هم 
خواهيم گرفت. اين بدون شك مزد زحمات بسياري بود 

كه در طول اين چهار سال گرفتيم.
 اما آنچه  در مجموعه ورزشي »دينامو« مسكو 
كام ايران را تلخ كرد شكست چند باره آرمين 
هادي پور به تكواندوكار ك�ره اي بود. با وجود 
اينكه بارها كره اي ها را شكست داده ايد اما به 
نظر مي رسد جون جانگ به گربه سياه هادي پور 

تبديل شده است. 
درست نيست بگوييم گربه سياه. اين ساخته ذهن ماست. 
بله، جون جانگ تكواندوكار باهوشي است. نمي توان اين 
مس��ئله را رد كرد. او هر بار يك ترفند جديد رو مي كند و 
آناليز كردنش سخت است وقتي هر بار به شيوه اي جديد 
متوسل مي شود. اين ديگر كار كادر فني است. بايد براي 
او برنامه تازه اي درنظر بگيريم. مي توانم بگويم برابر جون 
جانگ كمي بدش��انس هستم و ش��ايد همين مسئله در 

كنار زيركي و باهوشي او باعث ش��ده است چند مرتبه از 
جمله در رقابت هاي گرندپري مسكو موفق به شكست اين 
تكواندوكار نشوم اما بدون شك اگر در المپيك با او روبه رو 

شوم اجازه نمي دهم يك بار ديگر طعم برد را بچشد. 
 از مسير كسب سهميه المپيك 2020 به عنوان 
ماراتن چهار س�اله ياد كرديد. حضور در اين 
ماراتن و شركت در مس�ابقات مختلف باعث 
ش�ده اس�ت تقابل زيادي با حريفان داش�ته 
باشيد؟ اگر چه بهترين ها در المپيك هستند 
اما به نظر مي رسد شناخت خوبي از آنها داشته 
باشيد. اين مسئله چقدر مي تواند در موفقيت 

تيم ملي در توكيو تأثير داشته باشد؟
 اين هم خوب اس��ت و هم بد. حريفان ما در المپيك بدون 
ترديد بهترين هاي تكواندو هستند اما در واقع همان هايي 
هستند كه در طول اين چهار سال با آنها به مبارزه پرداختيم 
و ش��ناخت خوبي از روش مبارزه آنها داريم و اين مي تواند 
كمك خوبي براي ما باشد. اما از سوي ديگر همان شناختي 
كه ما از سايرين داريم، ديگر حريفان نيز از ما دارند و همين 
مسئله كار ما را برابر آنها س��خت تر مي كند. المپيك يك 
پروسه جداست. ما اين همه راه را طي كرديم و سختي را به 
جان خريديم تازه به المپيك رسيديم. اگر چه اين نخستين 
تجربه من در المپيك اس��ت اما بدون ترديد اين مرحله از 

همه مراحلي كه پيشتر پشت سرگذاشتيم سخت تر است. 
در واقع براي ميدان سختي چون المپيك بايد چند برابر قبل 
تلاش و تمرين كنيم. شايد هم به همين دليل است كه كادر 
فني همه چيز را متحول كردند و تمرينات متفاوتي را در 
نظر گرفتند و چه از لحاظ روحي، رواني و چه فني به شكلي 

متفاوت دارند براي المپيك برنامه ريزي و كار مي كنند. 
 آرمي�ن هادي پ�ور ب�ه عن�وان نخس�تين 
تكواندوكاري كه س�هميه المپي�ك را در اين 
رش�ته كس�ب كرد چه انتظ�اري از خ�ود در 

رقابت هاي 2020 توكيو دارد؟
بايد قبول كنيم هر ورزشكاري براي كسب مدال و رفتن 
روي سكو است كه به ميدان مي رود. حالا تصورش را كنيد 
ميدان مبارزه المپيك باشد. چه كسي است كه دوست ندارد 
پرچم كش��ورش را در المپيك به اهتزاز درآورد و با كسب 
مدال در اين رقابت ها باعث افتخار كشورش نشود؟! بدون 
ترديد من هم مثل همه ورزشكاران به دنبال كسب مدال 
المپيك هستم و دلم مي خواهد با رفتن روي سكو در اين 
رقابت ها و به اهتزاز در آوردن پرچم پر افتخار ايران عزيزمان 
دل مردم را ش��اد كنم اما بايد واقع بين بود. رسيدن به اين 
موفقيت كار ساده اي نيست. بايد خيلي بيشتر از هميشه 
تلاش كرد و تمركز داشت. تكواندو ورزش لحظه هاست و 
من سعي مي كنم با تمركز و تلاش بيشتر بهترين عملكرد 

را از خود در اين مسابقات به نمايش بگذارم و بتوانم باعث 
افتخار مردم كشورم شوم و دل آنها را شاد كنم. 

 زمان زيادي تا آغاز رقابت هاي المپيك باقي 
نمانده است، در اين اندك زمان باقيمانده چه 

انتظاري از مسئولان داريد؟
همانطور كه گفتيد تا المپيك زمان زيادي باقي نمانده 
است. بعد از المپيك هم بدون شك مثل هميشه خيلي 
زود به دس��ت فراموشي سپرده مي ش��ويم اما  اي كاش 
حداق��ل در اين مدت مس��ئولان هواي ورزش��كاران را 
داشته باشند تا با آرامش و خيالي راحت براي رسيدن به 
موفقيت در توكيو تمرين كنيم. هرچند مي دانم در ساير 
رشته ها هم همه ورزشكاران تمام تلاش خود را مي كنند 
اما در تكواندو اين را به چشم مي بينم. بچه ها به سختي 
تمرين مي كنند و هدفي جز كس��ب موفقيت ندارند اما 
شرايط سخت است و ما هم نياز به حمايت داريم. البته 
گفتند به هر ورزشكار ماهي 5 ميليون تومان مي دهند. 
اين رقم زيادي نيست.  اي كاش در اين فرصت باقيمانده 
تا المپيك ما از لحاظ روحي، رواني و... حمايت ش��ويم. 
از مردم عزيز كش��ورم هم مي خواهم در اين مدت به ما 
روحيه دهند كه براي رسيدن به موفقيت روحيه و انگيزه 
بالا بسيار مؤثر است و ما امروز به انرژي مثبت و همراهي 

مردم نياز داريم. 
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 گفت وگوي »جوان« با ميرهاشم حسيني 
تكواندوكار المپيكي ايران

آرمين هادي پور تكواندوكار المپيكي ايران در گفت وگو با »جوان«:

كسب سهميه آغاز يك راه سخت است كه مي تواند پايان خوبي داشته باشد

 ما هنوز با هوگوهای 
الکترونیکی قدیم تمرین می کنیم

هم با حریفان می جنگیم
هم با مشکلات!

تلاش، ممارست و تعصب فاكتورهايي است كه ورزشكاران 
شيوا نوروزي
      گفت وگو

ايراني را از رقبايش�ان متمايز مي كند. در روزهايي كه همه 
نگاه ه�ا و توجه�ات معط�وف فوتب�ال و چالش ه�اي تمام 
نشدني اش است ملي پوشان ساير رشته ها براي كسب سهميه بازي هاي المپيك 2020 با 
حريفان مبارزه مي كنند. در اين مسير تكواندوكاران سختكوش كشورمان موفق به كسب 
سه سهميه اين بازي ها شده اند. ميرهاشم حسيني ملي پوش  68 -كيلوگرم تكواندو در 
گرندپري مس�كو مزد زحمات�ش را گرفت؛ هوگوپ�وش اهل ميانه در حالي يك س�هميه 
ارزشمند را به دست آورد كه در مسابقات مسكو با پاي آسيب ديده با حريفانش مبارزه كرد. 

رقابت هاي مسكو مي توانست به گونه اي ديگر به پايان برسد و آرمين هادي پور 
دنيا حيدري
      گفت وگو

با كسب مدالي خوش�رنگ و رفتن روي سكو كسب س�هميه المپيك را جشن 
بگيرد. آرمي�ن هادي پور اما به تازگ�ي از بند مصدوميت رها ش�ده بود و عدم 
آمادگي كامل به او اجازه نداد در كنار كسب سهميه، مدالي هم با خود از روسيه به ارمغان آورد. تكواندوكار 
سبك وزن ايران اما موفق شد تا اولين سهميه المپيك اين رش�ته را به نام خود بزند. هوگوپوش وزن 58- 
كيلوگرم ايران كه مهرماه سال گذشته طلسم 22 ماهه ايران را با كسب طلاي گرندپري منچستر شكست اگر 
چه نتوانست در روسيه آنطور كه خودش مي خواهد نتيجه بگيرد اما اميد زيادي به المپيك دارد: »هنوز هيچ 
چيز براي من تمام نشده. مهم ترين مرحله المپيك است. اگر چه اين اولين تجربه حضورم در المپيك است و 
المپيك هم ميدان سختي است اما مي تواند پايان خوشي داشته باشد. دست خالي ماندن در المپيك با نرفتن 
به المپيك تفاوتي ندارد و من مي خواهم در المپيك با نمايشي قابل قبول لبخند را مهمان لبان مردم كشورم 
كنم و براي رس�يدن به اين ه�دف از هيچ تلاش�ي دري�غ نمي كنم و امي�دوارم خ�دا هم مرا ي�اري كند.«

 براي حمايت از المپيكي ها 
همين الان هم دير شده است


